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PROTOKÓŁ nr XXVII/2017  

z przebiegu XXVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa 

odbytej w dniu 28 lipca 2017 r. w godz. od 9:30 do 10:30                                                                                                                                                                                                                                                               

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie 

 

W obradach uczestniczyli: 

 

Radni Rady Miejskiej Żerkowa: 14 radnych na ogólny stan 15 radnych - zg. z  listą obecności /  

zał. 1. 

Radny nieobecny usprawiedliwiony:  Sebastian Nowaczyk.    

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. sołtysi Gminy Żerków  - zg. z  listą obecności/ zał. 2 

2. Jacek Jędraszczyk   - burmistrz Miasta i Gminy Żerków 

3. Bronisława Rogacka    - skarbnik Gminy Żerków, 

4. Michał Surma    - sekretarz Gminy Żerków, 

5. Teresa Szablewska   - pracownik Urzędu, 

6. Elżbieta Kupś    - pracownik Urzędu 

7. Przedstawiciele mediów:  -  „Gazeta Jarocińska” – Anna Kopras Fijołek. 

- „Życie Jarocina” -Hieronim Czaplicki 

 

Porządek obrad XXVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa, wraz z zaproszeniem, przesłano radnym pocztą,  

e-mailem w dniu 20  lipca 2017 r.  

 

Punkt 1 – Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności, 

Zgodnie z § 31 Statutu Gminy Żerków, przewodnicząca Rady Miejskiej Żerkowa pani Barbara Urbańska  

o godz. 9:30 otworzyła XXVII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. Powitała wszystkich obecnych na sali  

stwierdzając że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 14 radnych, a zatem Rada jest władna  

podejmować prawomocne decyzje.  

 

Punkt 2 – Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad o następującej treści:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXVI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

4. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.   

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  XXV i XXVI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

6. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Żerków na lata 2017 – 2023, 

2) szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych, mających 

charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Żerków lub jej jednostkom organizacyjnym, 

warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie 

pomoc publiczną oraz wskazania organów do tego uprawnionych, 

3) wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XXV/167/17 w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Poznaniu na pokrycie deficytu budżetowego w związku z realizacją zadania inwestycyjnego pn. 

„Rozbudowa oczyszczalni ścieków w Raszewach w oparciu o nowatorską technologię 

Biogradex”, 

4) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

wybranych terenów położonych w miejscowości Paruchów, 

5) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2017 rok,  

6) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2017 – 2022. 

7. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

8. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  
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9.  Zamknięcie obrad sesji.    

Przewodnicząca poddała pod głosowanie prządek obrad, który został przyjęty jednogłośnie:  

14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali. 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu/. 

 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z obrad XXVI  sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Protokół z XXVI sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”  przy 14 radnych 

na sali obrad – bez odczytywania. 

Protokół z obrad XXVI sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 24 maja 2017 r. został wyłożony do 

wglądu przed obradami XXVII sesji oraz  był dostępny w biurze Rady Miejskiej. 

 

Punkt 4 – Interpelacje i zapytania radnych. 

Rana Ewa Marek-Skiba zasygnalizowała, że plac zabaw i boisko sportowe znajdujące się w Parku 

Niezwykłym cieszy się wielką popularnością. Obiekty miały służyć nie tylko mieszkańcom Żerkowa, ale 

także mieszkańcom gminy i osobom przyjezdnym. W związku z tym, że jest duże zainteresowanie 

możliwością spędzenia tam czasu to dwie ulice, którymi można dojechać do obiektu: ulica Juliana 

Tuwima i Marii Konopnickiej są bardzo ruchliwe oraz zdarzają się osoby, które poruszają się z ogromną 

prędkością stwarzając zagrożenie. Radna uważała, że należałoby zamontować ograniczniki prędkości lub 

znaleźć inne wyjście. 

Ponadto złożyła wniosek o zamontowanie piłkochwytów na siatce ogradzającej boisko, ponieważ jest 

zbyt niska i podczas gry, piłki wypadają na posesję lub ulicę. Chodzi o to, aby uniknąć takich 

niebezpiecznych sytuacji. 

Radny Zdzisław Paluszkiewicz zwrócił się do Burmistrza z prośbą związaną z wykonanym chodnikiem  

w Brzóstkowie. Radny powiedział, że chodnik jest utrapieniem dla mieszkańców, ponieważ w części 

zamontowano słabe krawężniki i obecnie ktokolwiek na nie wjedzie pokruszy kostkę. Radny zastanawiał 

się czy chodnik jest odebrany,. Uważał, że należy wymienić słaby krawężnik i uszkodzoną kostkę. 

Ponadto radny prosił o wyrównanie poboczy przy drodze, ponieważ po opadach samochody rozjeżdżają 

błoto, które spłynęło na jezdnię brudząc chodnik i pobliskie domy.  

 

Punkt 5 – Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXVI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Rady na podstawie materiałów opracowanych dla radnych. 

Sprawozdanie Rada przyjęła jednogłośnie bez uwag w obecności 14 radnych, stanowi załącznik  

nr 4 do protokołu. 

 

Punkt 6. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Żerków na lata 2017 – 2023, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały. Przewodnicząca przypomniała, że „Program” był 

kilkakrotnie omawiany w tym z przedstawicielem firmy opracowującej Lokalny Program Rewitalizacji 

dla Gminy Żerków na lata 2017– 2023. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXVII/174/17 w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Żerków 

na lata 2017 – 2023, stanowi  załącznik nr 5 do protokołu. 

 

2) szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych, 

mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Żerków lub jej jednostkom 

organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których 

ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów do tego uprawnionych, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały.  

Wobec braku uwag, przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały, który przyjęto 

jednogłośnie: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności  

14 radnych na sali w trakcie głosowania.  
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Uchwała Nr XXVII/175/17 w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 

należności pieniężnych, mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Żerków lub jej 

jednostkom organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których 

ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów do tego uprawnionych, stanowi  

załącznik nr 6 do protokołu. 

 

3) wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XXV/167/17 w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Poznaniu na pokrycie deficytu budżetowego w związku z realizacją zadania 

inwestycyjnego pn. „Rozbudowa oczyszczalni ścieków w Raszewach w oparciu o nowatorską 

technologię Biogradex”, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały.  

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXVII/176/17 w sprawie wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XXV/167/17 w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Poznaniu na pokrycie deficytu budżetowego w związku z realizacją zadania inwestycyjnego 

pn. „Rozbudowa oczyszczalni ścieków w Raszewach w oparciu o nowatorską technologię Biogradex”, 

stanowi  załącznik nr 7 do protokołu. 

 

4) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

wybranych terenów położonych w miejscowości Paruchów, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXVII/177/17 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla wybranych terenów położonych w miejscowości Paruchów, 

stanowi  załącznik nr 8 do protokołu. 

 

5) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2017 rok,  

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały i zapytała czy radni mają uwagi?  

Wobec braku uwag Przewodnicząca podała pod głosowanie projekt uchwały, który został przyjęty 

jednogłośnie: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 

radnych na sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXVII/178/17 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2017 rok, stanowi  

załącznik nr 8 do protokołu. 

 

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2017 – 2022 

Przewodnicząca  przedstawiła projekt uchwały i zapytała czy radni mają uwagi? 

Wobec braku uwag Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały, który został przyjęty 

jednogłośnie: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujący się” w obecności 14 radnych 

na sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXVII/179/17 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków 

na lata 2017 – 2022 , stanowi  załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Punkt 10 - Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone przez radnych. 
Burmistrz odpowiadają na wniosek radnej Ewy Marek-Skiby powiedział, że cieszy go fakt, że inwestycja 

budowy „Parku Niezwykłego” w tym boiska i placu zabaw była trafiona. Plac zabaw i boisko funkcjonują 

dobrze i z tego tytułu wzrósł ruch na ulicach przyległych do obiektów zlokalizowanych na Osiedlu  

w Żerkowie. Burmistrz przypomniał o zmianie organizacji ruchu na Osiedlu w Żerkowie, gdzie do tej 

pory funkcjonowała strefa zamieszkania., która ograniczała parkowanie pojazdów na ulicach, ponieważ 
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miejsc parkingowych nie wyznaczono. Burmistrz podkreślił, że temat dość długo się ciągnie z uwagi na 

zmianę opinii Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa i Ruchu Drogowego. Obecnie zaproponowano 

wprowadzenie strefy skrzyżowań równorzędnych czyli ruch prawej ręki. W związku z tym zostaną 

zlikwidowane dotychczas obowiązujące znaki. Ruch na ulicy Wyspiańskiego i 700-lecia pozostanie bez 

zmian a pozostałe ulice na Osiedlu są traktowane jako drogi osiedlowe, które są skrzyżowaniami 

równorzędnymi. Burmistrz dodał, że w mieście pojazdy zobowiązane są do poruszania się z prędkością  

50 km/h. Uważał, że nie należy robić sztucznych barier czy ograniczać prędkość do 20 km/h, bo nikt tego 

nie będzie przestrzegał. Uważał, że uregulowanie prędkości poruszania się po Osiedlu będzie należy do 

Policji przez zwiększenie patroli m.in.: na ulicy Tuwima i Asnyka.  

Wiceprzewodniczący zapytał  od kiedy nastąpi zmiana ruchu? 

Burmistrz odpowiedział, że zmiana ma nastąpić od dnia 1 sierpnia br. 

Radna Ewa Marek-Skiba poinformowała, że mieszkańcy pytają się czy do końca lipca będą 

dotychczasowe znaki drogowe tzn., że od sierpnia będą demontowane ? 

Burmistrz odpowiedział, że jest taki plan. Natomiast odnośnie drugiego wniosku dotyczącego 

uciążliwości, która dotyka sąsiadów związanej z wpadaniem piłki na posesję. Burmistrz poinformował, że 

piłkochwyty dla boiska są wykonane na wysokość 6 mb i dziwi go fakt, że jeszcze piłka wpada na posesję 

sąsiadów lub ulicę. Dodał, że planuje się powiesić  siatkę z tworzywa, która będzie stanowić dodatkowe 

zabezpieczenie, ale obiekt jest na gwarancji i należy wszystko uzgodnić. 

Burmistrz odpowiadając na prośbę radnego Zdzisława Paluszkiewicza powiedział, że Urząd wystąpi  

z pismem do Powiatu, aby przeprowadzili wizję wykonanego zadania i dokonali naprawy chodnika oraz 

będzie wnioskował o zwiększenie ilości studzienek do odpływu wód opadowych. Burmistrz przyznał, że 

Brzóstków jest specyficzną miejscowością położoną na skłonie wzgórza, gdzie studzienek odpływowych 

powinno być więcej o, co wnioskowano, ale zadanie wykonano zgodnie z zaleceniami projektantów. 

Wyjaśnił, że Powiat zadeklarował usunięcie nieprawidłowości.   

Przewodnicząca zasygnalizowała, że na nowo powstającej drodze z Żerkowa do Dobieszczyzny  

w m. Żółków są podobne niejasności, które sugeruje, aby wyjaśnić już teraz w celu wyeliminowania 

poprawek. 

Burmistrz powiedział, że wszystkie uwagi są przekazywane i Powiat będzie je realizował. 

Radny Wojciech Raś zapytał czy radni powiatowi są zapraszani na sesje, bo ostatnio ich nie widać? 

Przewodnicząca odpowiedziała, że są zapraszani. 

Radny Wojciech Raś uważał, że radni powiatowi wybrani do reprezentowania naszej gminy, powinni 

uczestniczyć w obradach sesji, aby porozmawiać i odpowiedzieć na ewentualne pytania. Dlaczego 

Burmistrz ma się tłumaczyć za sprawy, za które nie odpowiada. 

Przewodnicząca poinformowała, że radni powiatowi dość często są w Urzędzie i rozmawiają  

z Burmistrzem. Zaproszenia na sesje Rady dostają, nie wiem dlaczego ich nie ma, ale na pewno 

zaproszenie dostają.  

 

Punkt 11 - Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  

Burmistrz poinformował, że w sobotę w amfiteatrze odbędą się dwie imprezy kulturalne: o godz. 19:00 - 

pokaz szkoły tańca w amfiteatrze, a od godz. 17:00 będzie koncert finałowy uczestników warsztatów 

skrzypcowych, które odbędzie się w auli Gimnazjum. Dodał, że w ubiegłym tygodniu na terenie gminy 

przebywała grupa plastyków z Leszna, która była zachwycona Żerkowską Szwajcarią, ponieważ miała 

mnóstwo tematów do malowania i w związku z tym pragną powrócić do Żerkowa w kolejnym roku.  

Pan Zbigniew Boruta sołtys Sołectwa Brzóstków poinformował, że zgłaszał pracownikowi Urzędu, że 

siatka na boisku przy Świetlicy Wiejskiej w Brzóstkowie spada ze słupków i do tej pory nie podjęto 

działań, w tym zakresie. 

Radny Zdzisław Paluszkiewicz dodał, że siatka powinna być o większych oczkach, ponieważ przy  

opadach śniegu i później odmarzaniu, siatka obwiesza się i zrywa. 

Burmistrz powiedział, że kiedyś proponowano takie rozwiązania techniczne dla budowanych boisk  

i okazały się, że nie są właściwe, ponieważ przy wietrze siatka stawia duży opór. Ale na razie jeszcze jest 

i należy ją tylko podwiesić i to zostanie zrobione.  

Burmistrz będąc przy głosie poruszył sprawę ustawy dekomunizacyjnej, którą należy wypełnić.  

W Żerkowie na osiedlu znajdują się dwie ulice, dla których ustawa ma zastosowanie i ich nazwy muszą 
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być zmienione. Mieszkańcom ulic Hanki Sawickiej i Janka Krasickiego  przekazano informację  

o propozycji nowych nazw ulic. Burmistrz przypomniał, że parę lat wcześniej podchodzono do dokonania 

zmiany nazw tych ulic. Ale mieszkańcy nie wyrazili zgodny z uwagi na wymianę dokumentów. Dzisiaj 

jest tak, że ustawa mówi, iż mieszkańcy nie mają obowiązku wymiany dokumentów, tylko wówczas kiedy 

ich ważność się kończy, zmieniane są na właściwe nazwy. Burmistrz przedstawił propozycje nowych nazw 

ulic tj.: ulica Janka Krasickiego na ks. Maksymiliana Łukaszewicza, który napisał historię Żerkowa 

natomiast ulica Hanki Sawickiej na Zbigniewa Herberta. Każdy mieszkaniec otrzymał ankietę, w której 

akceptuje zaproponowaną nową nazwę ulicy lub może przedstawić swoją nazwę. Rada  uchwałą decyduje 

ostatecznie o nazwie ulic, która zostanie podjęta w miesiącu sierpniu. 

Radna Ewa Kubacka monitowała sprawę naprawy rynien na Sali Wiejskiej w Chrzanie związanej  

z wykonaniem innego odpływu wód opadowych.  

Radny Wojciech Raś poinformował, że z przodu świetlicy jest zrobiony drenaż, gdzie woda dalej jest 

odprowadzana do kanalizacji deszczowej, a tył świetlicy tego nie ma i woda leci na plac przy świetlicy, 

albo w fundamenty a rozwiązanie, które było nie daje rezultatu. 

Burmistrz odpowiedział, że znajdzie jakieś rozwiązanie, aby dokonać naprawy.  

Pani Zofia Ratajczak sołtys Sołectwa w Lubini Małej zgłosiła, że na drodze z Dobieszczyzny do Lubini 

Małej,  należy uzupełnić ubytki oraz wyrównać pobocze, ponieważ pęka asfalt.   

Burmistrz odpowiedział, że droga została zrobiona dla ruchu lokalnego a teraz jest użytkowana przez 

samochody ciężarowe. Burmistrz uważał, że należy wprowadzić ograniczenie tonażowe i wówczas 

samochody pojadą drogą powiatową.  

Radny Bogdan Bożejewicz prosił, aby plakaty o imprezach były wcześniej przesyłane do sołectw. 

Burmistrz odpowiedział, że informacje o imprezach są odwrotnie zamieszczane w internecie. Dodał, że 

bardziej organizatorów niepokoi czy pogoda dopisze, ponieważ  prognozy pogodowe nie były dobre. 

Plakaty wiszą kilka dni a dodatkowo w sobotę uczestnicy szkoły ruchu i tańca przejdą korowodem przez 

Rynek, aby zaprezentować się i poinformować, że o 19:00 w amfiteatrze odbędzie się pokaz taneczno- 

akrobatyczny uczestników obozu artystycznego Szkoły Ruchu i Tańca KONTRAST. 

Radna Ewa Marek-Skiba poinformowała, że w tym samym dniu o godz. 17:00 jest koncert fortepianowy 

w Muzeum w Śmiełowie. 

 

Punkt 12 – Zakończenie obrad sesji. 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady podziękowała zebranym za 

udział w tych obradach, życząc udanych dalszych wakacji oraz pogody dla rolników i o godz. 10:30  

zamknęła XXVII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 

 

 

Protokółowała:        

 

Teresa Szablewska 

        PRZEWODNICZĄCA RADY  

 

            /-/ Barbara Urbańska 
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